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Anne Hans van der Herberg 

Het nieuwe programma biedt immers inte
ressante mogelijkheden om de studie nog 
aantrekkelijker te maken. Met name de 
seminars die in het vierde jaar aangeboden 
gaan worden beloven, op papier, de studie
mogelijkheden aanzienlijk te vergroten. De 
oorzaak van de lage opkomst op die infor
matie bijeenkomsten moet eerder gezocht 
worden bij de vakgroep zelf. 

De organisatie op de vakgroep is ronduit 
knullig te noemen. Of beter: onprofes
sioneel. Allereerst hebben de opstellers van 
het ambitieuze programma de grootste 
moeite het programma inhoudelijk op tijd af 
te ronden. Daarnaast is de aankondiging 
van de informatiebijeenkomsten uitermate 
knullig verlopen. Slechts enkele aankon
digingspapiertjes werden op de vakgroep 
opgehangen, waardoor op de eerste bijeen
komst voor Dl studenten maar dertig men
sen aanwezig waren. Studenten in de ver
tegenwoordigende organen van de univer
siteit (verenigd in het studentenoverleg 
B.O.O.S.) moesten bij de vakgroep aandrin
gen op het per post versturen van een 
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Herziening Dil en DIII 

aankondiging naar alle studenten die met de 
wijziging van het programma te maken 
zouden krijgen. Vervolgens verschijnen er 
nieuwe aankondigingen op de vakgroep met 
een verkeerde datum er op. Zo kan ik wel 
door gaan. 

Waarom vermoei ik je met deze op zich 
lullige organisatorische probleempjes? Om
dat de herziening van het DIi en Dili een 
nogal ingrijpende operatie gaat worden; 
voor de vakgroep, maar ook voor de stu
denten. Goede en tijdige informatievoor
ziening is dan een eerste vereiste om je 
'studiepad' zo goed mogelijk te kunnen 
plannen. Mocht je overigens problemen 
denken tegen te komen, meld dit dan zo 
vroeg mogelijk op de vakgroep of bij een 
van studentleden van het vakgroepsbestuur -
waaronder ondergetekende- of iemand uit 
de studierichtingscommissie. 
De studenten van het B.O.O.S.-overleg 
zullen in ieder geval de vinger aan de pols 
blijven houden. Een pols die komend stu
diejaar zonder twijfel sneller zal kloppen. 

In het vorige nummer van de BB stond het eerste stukje van het Bestuurskundig Overleg 

Orgaan Studenten, afgekort B.O.O.S. Sinds de oprichting vergadert B.O.O.S. maandelijks en 

dit begint zijn vruchten af te werpen. Doordat wij, als studentleden uit verschillende 
commissies en raden, van gedachten wisselen over problemen die rond bestuurskunde spe

len, zijn wij in staat om als een eenheid naar buiten te treden. Dit leidt tot een effectievere 

inbreng bij afzonderlijke commissies en raden. 

Christine Rille, voorzitter B.O.O.S. 

Een zaak die de afgelopen tijd uitvoerig in 
B.O.O.S. is besproken, is (natuurlijk) de 
herziening van D II en D 111. Van onze 

kant is al vanaf december 1990 aan
gedrongen op uitgebreide voorlichting voor 
studenten die met deze veranderingen te 
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maken hebben. Wij vinden het dan ook 
jammer dat deze voorlichting ondanks ons 
aandringen, zo lang op zich heeft laten 
wachten. Wij houden ons ook bezig met de 
diverse overgangsregelingen die nog ter 
discussie staan. Deze regelingen worden 
gemaakt voor studenten die anders tussen 
het oude en het nieuwe programma in 
dreigen te vallen. Juist deze groep verdient 
veel aandacht omdat eventuele problemen 
zich bij hen zullen voordoen. 
Naast zulke grote zaken als het boven
staande wordt ook gesproken over stage
problemen, openbaarheid van tentamens, de 
aankomende visitatie, de crisis rond M&T, 
het onderwijsstatuut en over andere zaken 
die op het moment spelen. Mark Crooij
mans, als voorzitter van de B.I.L. ook lid 
van B.O.O.S., heeft al aangekondigd dat wij 
op zoek waren naar een soort ombudsman/
vrouw. Inmiddels heeft Leo van Malland 
zich beschikbaar gesteld. Hij wordt een 
aanspreekpersoon voor studenten, functio
nerend binnen B.O.O.S .. Hij kan dan sug
gesties en klachten van studenten aanhoren 
en deze aan ons doorspelen. Dit om nauwer 
contact te krijgen met jullie en duidelijk te 
kunnen inspelen op jullie wensen. Leo gaat 

Een Duitser in Nederland 
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in het nieuwe studiejaar in functie. Iedere 
woensdag van 3 tot 4 uur zal hij spreekuur 
houden tn de B.I.L.-kamer. Daarnaast kun 
je hem altijd bereiken op het volgende 
telefoonnummer: 121976. Via de BB zullen 
wij jullie verder op de hoogte houden van 
onze activiteiten, en zal Leo als ombudsman 
een eigen column verzorgen. 

Leo van Malland 

De plaatsen voor het Erasmus-programma 1991-1992 zijn onlangs verdeeld. In de Erasmus

cyclus deze maal in de BB een gesprek met een Duitse student die het afgelopen jaar in 

Leiden en Rotterdam gestudeerd heeft. Beschreven staan zijn ervaringen en vergelijkingen 
tussen het Nederland�e en Duitse systeem. 

Peter van Keulen 

Erik is nabij Stuttgart geboren en sinds 
oktober 1989 studeert hij in Konstanz 
Politik- und Verwaltungswissenschaften. Na 
het tweede semester verkoos hij om naar 
het buitenland te gaan. Konstanz is volgens 

Erik een "heel erg mooie stad net tegen de 
Zwitserse grens aan, met bijna 70.00 in
woners, waarvan 8.000 studerend. Het is 
een beetje provinciaal en ook een beetje 
conservatief. De universiteit is net gelegen 
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